Acer’s October net profit up 40% from last year

Computer brand Acer Inc (宏碁) reported a year-on-year increase of about 40 percent in net profit for last month and its highest monthly revenue this year.

In a filing with the Taiwan Stock Exchange on Monday, Acer said its net profit totaled NT$288 million (US$9.58 million), up 40.02 percent from last year, while its earnings per share was NT$0.10.

Acer’s consolidated sales rose 11.74 percent annually to NT$22.46 billion, the highest level so far this year.

The filing came as the Taiwan Stock Exchange requested that the company disclose its latest earnings, as prior to yesterday, Acer shares had gained more than 30 percent since Nov. 9, while foreign institutional investors had bought a net 34 million shares over the past five sessions.

Market analysts said the company’s financial figures reflected Acer’s momentum from last quarter, when it reported about NT$1.45 billion in net profit, an increase of more than 480 percent from a year earlier, and earnings per share of NT$0.48, its highest level in 27 quarters.

Company data showed that in the first three quarters of this year, Acer’s combined audited net profit reached NT$1.75 billion, more than double the profit for the same period last year, which totaled NT$833.31 million.

Since the beginning of the year, Acer has benefited from growing global demand for gaming computers, a trend that is expected to continue for the rest of this year, analysts said.

Acer has also been seeing returns on its non-core business investments, which have contributed to the significant improvement of its bottom line, analysts said.

According to the Taipei-based market information advisory firm TrendForce Corp (集邦科技), Acer’s notebook computer shipments grew by a quarterly 2.8 percent to 3.31 million in the third quarter, which put the company in sixth place worldwide with a global market share of 7.7 percent.

Acer’s gaming PC sales are estimated to comprise about 10 percent of its total revenue.

The firm’s net profit report failed to boost its shares yesterday, as the stock fell 0.24 percent to close at NT$21.20, while the weighted index gained more than 1 percent.

The stock dropped because investors were rushing to pocket their gains after Acer released its third quarter results on Nov. 9, analysts said.

宏碁十月淨利比起去年上升百分之四十
宏碁電腦發布表示，上個月淨利比去年增加了百分之四十，同時也是本年度獲利最高的月份。根據台灣證券交易所禮拜一的資料顯示，宏碁淨利總額達到2.88億(約為958萬美金)，比起去年上升了40.02個百分點，每股收益為新台幣0.1元。宏碁年度綜合銷售上升了11.74個百分點至新台幣224.6億，為本年度最高點。
此數據來自台灣證券交易所要求公司公開的最新收益，自11月9日起至昨天，因外資在過去五期購入超過3400萬的股票，宏碁股市獲益超過30個百分點。市場分析師表示，公司的金融期貨從上一季開始影響宏碁的趨勢，據報淨利約14.5億，比今年前期成長了480個百分點，每股收益為新台幣0.48元，創近27個季度新高。公司數據顯示，本年度前三季宏碁經審查後的淨利達17.5億新台幣，比去年同期的8億3331萬成長了一倍。
分析師表示，從今年初開始，宏碁因全球對電競電腦的需求而獲利，預計這波需求還會持續下去。根據台北當地市場資訊諮詢公司集邦科技表示，宏碁的筆記型電腦輸出量每季成長百分之2.8，到第三季已達331萬，外資佔了百分之7.7，讓宏碁成為世界第六大電腦公司。
宏碁販售電競電腦的獲利大約是總收益的百分之十。而淨利報表則沒有計算到昨天股票的漲幅，股票下跌0.24個百分點至新台幣21.2元，但加權指數增加了超過1個百分點。分析師表示，因宏碁在11月9日公布第三季收益結果後，投資人急著想兌現才造成股票下跌。
